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Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen (BTH-gruppen) 
 
Referat af møde tirsdag den 20. oktober 2020 kl. 17-19 i Hal C 
 
 
 
Medlemmer: 

Asbjørn Kaasgaard Deltog 

Erik Rasmussen Deltog 

Jens Brandt Sørensen Deltog 

Jens Eskildsen  

Jutta Helles  

Katinka Haxthausen Deltog 

Lone Hedegaard Hansen Deltog 

Mogens Holm Deltog 

Poul Brorson  

Poul Nielsen  

Svend Aage Schiermacher Deltog 

Henning Holm Sørensen Deltog 

Frode Neergaard Deltog 

Tage Henningsen  

Claus Møller Bendixen Deltog 

Preben Møller Whitt Deltog 

Cc til:  

Christian Christensen Deltog, referent 

  

Poul Cohrt  

Jane Lytthans  

Miljøpunkt Indre By – Christianshavn  

Ulla Bo Skovvart  

Kirsten V Andersen  

 
 

 

1. Referat af BTH-møde den 18. august 2020 

Ingen bemærkninger. 

 

2. Referat af CLU-møde den 30. september 2020 

Jens B. Sørensen oplyste, 

- at lokaludvalget havde besluttet et høringssvar med afvisning af, at der skal dispenseres fra 

lokalplanen til madmarkedet på Grønlandske Handels Plads. 

 

- at en repræsentant for fritidsordningen på Christianshavns Skole og en repræsentant for 

forældrerådet havde orienteret lokaludvalget om trafikforholdene i Prinsessegade foran skolen og 

foreslået, at der etableres en fodgængerovergang på stedet. Lokaludvalget havde givet tilsagn om 

at se på forslaget. Se længere nede. 
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3. Drøftelse af ny struktur for arbejdsgruppen 

Jens B. Sørensen orienterede om hans forslag om, at underarbejdsgrupperne og følgegrupperne under 

BTH-gruppen fremover skal referere direkte til lokaludvalget, så der på møderne i BTH-gruppen er 

plads til at drøfte andre sager end de store sager. 

 

Drøftelsen af forslaget viste, at der var stemning for, at underarbejdsgrupperne og følgegrupperne 

fortsat skal referere til BTH-gruppen. 

 

BTH-gruppen besluttede, at afrapportering fra underarbejdsgrupperne og følgegrupperne herefter sker 

skriftligt. 

 

Jens B. Sørensen og Christian Christensen aftalte at mødes om dagsordenen for næste møde i BTH-

gruppen. 

 

Christian Christensen oplyste, at sekretariatet kan tage referat af BTH-gruppens møder det næste 

stykke tid. 

 

 

4. Nyt fra TMU 

Jens B. Sørensen oplyste, 

- at der har været en sag i TMU om el-løbehjul. Christian Christensen og Asbjørn Kaasgaard oplyste, 

at sagen er blevet afgjort i BR. Beslutningen har betydning for Christianshavn.  

 

Link til indstillingen og BR-beslutningen: https://www.kk.dk/node/14148/08102020/edoc-

agenda/42de984c-fd0a-4a49-8be5-23c94913d693/5d3da30e-5796-4a8c-94d2-9fcabca35aca 

 

- at der har været en sag i TMU om et bæredygtighedsværktøj til lokalplanlægningen. BTH-gruppen 

besluttede at bede om en orientering om dette i mødet, som lokaludvalget har den 17. november 

med TMF om aktuelle lokalplaner mv. 

 

- at TMU har behandlet en sag om bopælspligt. Christian Christensen oplyste, at Indre By 

Lokaludvalg har fået et svar fra TMF vedr. bopælspligt. Se svaret i bilaget. 

 

 

Erik Rasmussen oplyste,  

- at TMU har besluttet en sag om retningslinjer for altaner, som skal i høring. BTH-gruppen bad ham 

skrive et udkast til høringssvar, som forelægges lokaludvalget til godkendelse. 

 

 

5. Nyt om Knippelsbro Torv  

Mogens Holm og Svend Aage Schiermacher oplyste, at de har et kommissorium for arbejdet med 

Knippelsbro Torv klar. Det skal godkendes af lokaludvalget.  

 

BTH-gruppen tiltrådte, at Katinka Haxthausen og Preben Møller Whitt deltager i det videre arbejde med 

Knippelsbro Torv. 

 

BTH-gruppen drøftede bademuligheder i Inderhavnen og det forhold, at der mange steder bades 

ulovligt. 

 

 

https://www.kk.dk/node/14148/08102020/edoc-agenda/42de984c-fd0a-4a49-8be5-23c94913d693/5d3da30e-5796-4a8c-94d2-9fcabca35aca
https://www.kk.dk/node/14148/08102020/edoc-agenda/42de984c-fd0a-4a49-8be5-23c94913d693/5d3da30e-5796-4a8c-94d2-9fcabca35aca
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6. Nyt om Kuglegården 

BTH-gruppen besluttede, at det i mødet, som lokaludvalget har den 17. november med TMF om 

aktuelle lokalplaner mv., vil have dels en status på Kuglegården og dels en orientering om hvilke 

dispensationer fra lokalplanen for Kuglegården, der er givet.  

 

7. Trafikplan, Trafikøer 

Jens B. Sørensen oplyste, at det er muligt at se oplæg fra en konference om trafikøer via et videolink, 

som er sendt ud til lokaludvalget. Det er hans vurdering, at TMF har taget ideen om trafikøer til sig. 

 

8. Fodgængerovergang ved Chr. Skole 

BTH-gruppen aftalte, at Trafikplangruppen kommer med et oplæg om, hvad lokaludvalget skal mene om 

forslaget. 

 

9. Fagligt høringssvar til tillæg 7 til lokalplan 331 ”Holmen II” 

Jens B. Sørensen oplyste, at ejeren af Dokøen og Operaøen ønsker at etablere en overjordisk 

forbindelse mellem parkeringskælderen på Dokøen og Operaens foyerplads. Forslaget er at anlægge 

en overdækket glasgang. For at kunne gøre det, skal der vedtages et nyt plangrundlag. Lokaludvalget 

har mulighed for at kommentere forslaget. BTH-gruppen aftalte, at det i forslaget til kommentarerne fra 

lokaludvalget skal fremgå 

- at projektet ikke skal være en hindring for, at man fortsat kan gå rundt om operabygningen 

- at lokaludvalget ønsker en forklaring på, hvorfor den planlagte underjordiske forbindelse ikke kan 

etableres 

- at lokalplanforslaget skal indeholde realistiske illustrationer af den foreslåede glasgang. 

 

Jens B. Sørensen oplyste, at han deltager i et følgegruppemøde den 27. oktober 2020 vedr. Dokøen  

Asbjørn Kaasgaard oplyste, at ejeren af Dokøen har en annonce om status på byggeprojektet i 

Christianshavneren. 

 

10. Orientering om cykeltur på Christianshavn med TM-borgmester den 15/9  

Der var ros til planlæggerne af cykelturen. Det er et eksempel til efterfølgelse. 

BTH-gruppen aftalte at invitere borgmesteren til opfølgende møde i januar 2021. 

 

11. Mødeplan 2021 

BTH-gruppen godkendte, at den holder møder kl. 17 på følgende datoer i 2021: 19/1, 16/2, 16/3, 20/4, 

18/5, 15/6, 17/8, 21/9, 19/10, 16/11, 14/12. 

 

 

12. Eventuelt 

Frode Neergaard og Mogens Holm orienterede kort om status på lokaludvalgets borgermøde sammen 

med Indre By Lokaludvalg om Lynetteholm. Se referatet af Lynetteholm-gruppens møde den 20. 

oktober 20. oktober 2020 nedenfor. 
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Referat af møde i Lynetteholm-gruppen den 20. oktober 2020 

 
Tovholder, Frode Neergaard, gav en opdatering om de væsentligste nedslagspunkter i Lynetteholm-

processen siden sidste møde, herunder om  

- fremlæggelse af Lynetteholmens Københavneranalyser d. 5. maj  

- mødet i By & Havns følgegruppe d. 27. august 

- indgåelse af en politisk delaftale d. 30. august  

- Københavns Kommunes orienteringsmøde om Lynetteholmen for Lokaludvalgene på Rådhuset d. 

5. oktober.  

 

Herefter orienterede Mogens Holm om den fælles planlægningsproces sammen med Indre By om det 

næste borgermøde. Planlægningen var præget af de nuværende Corona-relaterede restriktioner, som 

kun tillader 50 deltagere. Ikke desto mindre stiles der mod et borgermøde d. 26. november kl. 19-21.  

 

Datoen er fastsat ud fra, at den kommende VVM-redegørelse om anlæg af Lynetteholmen sendes i 

høring d. 16. november. Ud over at have VVM-redegørelsen som bagvedliggende tema planlægges 

borgermødet at fokusere på tre emner, hvortil der inviteres følgende oplægsholdere:  

- Lynetteholmens økonomi v. byplanprofessor Jens Kvorning 

- jorddeponering/jordtransport v. Ole Damsgaard, Danmarks Naturfredningsforening  

- klimasikring v. journalist Søren Astrup.  

 

Det drøftedes hvilke alternativer der kunne være, hvis det ikke bliver muligt at gennemføre borgermødet 

d. 26. november, herunder om mødet kan deles op i tre mindre møder på forskellige datoer, om mødet 

kan holdes i to runder på samme dato og hvordan oplægsholderne i givet fald kan medvirke f.eks. ved 

anvendelse af video-oplæg for at undgå at skulle trække på oplægsholderne mere end én gang.  

 

Der var enighed om, at det er uheldigt hvis mødet må udskydes til efter udløbet af høringsfristen vedr. 

VVM-redegørelsen, også selv om den mulighed - med et møde i starten af 2021 - ikke kan udelukkes. 

 

Frode Neergaard orienterede om indhold og proces vedr. VVM-redegørelsen, som ud fra en række 

obligatoriske indholdskrav vil vurdere de miljømæssige konsekvenser af anlæg af Lynetteholmen. Der 

er ikke lagt op til, at VVM-redegørelsen direkte fokuserer på de transportrelaterede aspekter af 

Lynetteholmen, herunder østlig ringvej og metro-udbygningen, som forventes behandlet i en separat 

VVM-redegørelse.  

 

Det drøftedes hvordan CLUs arbejde med Lynetteholmen fortsat opretholder den rette balance mellem 

på den ene side en grundliggende kritisk holdning til projektet og på den anden side at søge mest mulig 

indflydelse på de konkrete skridt der tages i processen i overensstemmelse med den linje CLU 

fastlagde på sit møde d. 18. december 2019. Her besluttedes bl.a., at CLU lægger vægt på at 

jordtransport af vandvejen er den eneste miljømæssigt rigtige løsning. Høringen om VVM-redegørelsen 

vil løbe fra 16. november til 11. januar.   

 

Efter mødet aftalte CLUs deltagere i Lynetteholm-gruppen, at næste møde i gruppen holdes d. 17. 

november kl.16-17 forud for mødet i BTH-gruppen samme dato og at de væsentligste emner her bliver 

VVM-redegørelsen og - hvis ikke afklaret forinden - borgermødet om Lynetteholmen. 

 

 
Frode Neergaard, referent 


